

არბ. ჩიკობავა (თბილისი). ზმნის გარდამავლობისა და გვირის კატეგორიის ისტორიული ურთიერთობისათვის ქართველურ ენებში	9
* Арн. Чикобава (Тбилиси). Об историческом взаимоотношении переходности глагола и категории залога в картвельских языках	13
* Арн. Chikobava (Tbilisi). On the historical interrelationship of the verbal categories of transitiveness and voice in the Kartvelian languages	14
თ. კახაძე (თბილისი). ზოვანთა ასიმილაციის ზოგიერთი საკითხის თაობაზე ქართველურ ენებში	16
* О. И. Кахадзе (Тбилиси). О некоторых вопросах ассимиляции гласных в картвельских языках	50
* О. Kakhadze (Tbilisi). On some questions of the assimilation of vowels in the Kartvelian languages	64
Б. А. Джорбенадзе (Тбилиси). Принципы становления инверсионных глаголов в грузинском языке	66
* ბ. ჯორბენაძე (თბილისი). ინვერსიულ ზმნათა ჩამოყალიბების პრინციპები ქართულში	76
* B. Jorbenaдзе (Tbilisi). Principles of the formation of inversive verbs in Georgian	77
ქ. ლომთათიძე (თბილისი). დანაწევრებითი რიცხვითისახელის თავისებური გამოხატვა აბაზურსა და ქართულში	78
* К. В. Ломтатидзе (Тбилиси). Об одном своеобразном выражении раздельного числительного в абазинском и грузинском языках	83
* K. Lomtadze (Tbilisi). On one peculiar form of a partitive numeral in the Abaza language and in Georgian	84
Г. В. Рогавა (Тбилиси). Желательное наклонение с префиксом wə- в кабардинском языке	85
* გ. როგავა (თბილისი). ჭგ- პრეფიქსიანი ნატვრითი კილოს ფორმა ყაბარდულში	90
* G. Rogava (Tbilisi). The optative mood-form expressed by the prefix wə- in Kabardian	91
З. Ю. Кумахова (Москва). О некоторых способах выражения семантической категории классов в современных адыгских языках	92
* ზ. კუმახოვა (მოსკოვი). კლასის სემანტიკური კატეგორიის გამოხატვის ზოგი საშუალების შესახებ თანამედროვე ადიღურ ენებში	95
Z. Kumakhova (Moscow). On some means of expressing the semantical category of class in modern Adyghe languages	96
М. А. Кумаров (Москва). О топонимах афə, афəps	98
* მ. კუმახოვი (მოსკოვი). ტოპონიმების აფგ, აფგფს შესახებ	100
* M. Kumarov (Moscow). On the toponyms afə, afəps	100
Б. М. Карданов (Нальчик). О некоторых приемах стилистического использования фразеологических единиц в кабардинской художественной прозе (на материале произведений А. Кешокова)	101
* ბ. ყარდანოვი (ნალჩიკი). ყაბარდულ მხატვრულ პროზაში ფრაზეოლოგიურ ერთეულთა სტილისტიკური მიზნით გამოყენების ზოგი ხერხის შესახებ (ა. ქეშოკოვის ნაწარმოებთა მიხედვით)	114
* B. Kardanov (Nalchik). On some techniques of stylistic use of phraseological units in Kabardian fiction (on the material of A. Keshokov's prose)	115

Б. М. Берсиров (Майкоп). Югославские адыги и особенности их речи . . .	116
* ბ. ბერსიროვი (მაიკოპი). იუგოსლავიელი ადიღელები და მათი მეტყველების თავისებურებანი	126
* B. Bersirov (Maikop). The Yugoslavian Adyghes and the peculiarities of their speech	126
Д. А. Тлебзу (Майкоп). К вопросу о речи иорданских адыгов	128
* დ. ტლეზუ (მაიკოპი). იორდანელ ადიღეთა მეტყველების საკითხისათვის	133
* D. Tlebz u (Maikop). On the speech of the Jordanian Adyghes	134
Ю. Д. Дешериев (Москва). Фонетическая, фонологическая и морфологическая интерпретация геминации в нахских языках	135
* ი. დეშერიევი (მოსკოვი). გემინაციის ფონეტიკური, ფონოლოგიური და მორფოლოგიური ინტერპრეტაცია ნახურ ენებში	140
* J. Desheriev (Moscow). Phonetic, phonological and morphological interpretations of the process of gemination in the Nakh languages	141
И. А. Арсаханов (Грозный). Из истории развития вокализма вайнахских языков	142
* ი. არსახანოვი (გროზნო). ხმოვანთა სისტემის განვითარების ისტორიიდან ვაინახურ ენებში	151
* I. Arsakhanov (Grozny). From the history of the development of the vowel-system in Vainakh languages	152
А. Д. Тимаев (Грозный). Категория грамматических классов в именах числительных нахских языков	153
* ა. თიმაევი (გროზნო). გრამატიკული კლასის კატეგორია ნახურ ენათა რიცხვით სახელებში	164
* A. Timaev (Grozny). The category of grammatical classes in the Nakh numerals	165
Г.-Р. А.-К. Гусейнов (Грозный). Несколько нахских этимологий	166
* გ.-რ. ჰუსეინოვი (გროზნო). რამდენიმე ნახური ეტიმოლოგია	169
* G.-R. Huseinov (Grozny). Some Nakh etymologies	169
А. А. Магомедов (Тбилиси). Атрибутивная синтагма и категория числа имен прилагательных в даргинском языке	170
* ა. მაკომედოვი (თბილისი). ატრიბუტული სინტაგმა და ზედსართავ სახელთა რიცხვის კატეგორია დარგულში	191
* A. Magomedov (Tbilisi). The attributive syntagm and the category of number of adjectives in Dargwa	193
Г. Т. Бурчуладзе (Тбилиси). О финитных формах глагола в лакском языке	196
* გ. ბურჭულაძე (თბილისი). ზმნის ფინიტურ ფორმათა შესახებ ლაკურში	201
* G. Burchuladze (Tbilisi). On the finite forms of the verb in Lak	202
ი. ბრაუნი (ვარშავა). ბასკური და კავკასიური	203
* Я. Браун (Варшава). Euscaro-Caucasica	208
* J. Braun (Warsaw). Euscaro-Caucasica	214
შ. კინტანა (ბილბაო). ბასკურ-ქართველური ლექსიკური შეხვედრების შესახებ	216
* Ш. Кинтана (Бильбао). О некоторых баскско-картвельских лексических встречах	221
* X. Kintana (Bilbao). On some Basque-Kartvelian lexical parallels	221
С. Н. Муравьев (Москва). Три этюда о кавказско-албанской письменности	222
* ს. მურავიევი (მოსკოვი). სამი ნარკვევი კავკასიის ალბანური დამწერლობის შესახებ	321
* S. Muraviev (Moscow). The essays on the alphabet of Caucasian Albania	323

შ. ტ. აპრიდონიძე (თბილისი). დ. მელიქიშვილი, Язык и стиль философских трудов Иоанна Петрици	326
* შ. აფრიდონიძე (თბილისი). დ. მელიქიშვილი, იოანე პეტრიწის ფილოსოფიურ შრომათა ენა და სტილი	331
* Sh. Apridonidze (Tbilisi). D. Melikishvili, Language and style of Ioane Petritsi's philosophical works	332
ლ. ასათიანი-გაბუნია (თბილისი). თ. სალარიძე, ალგეთის ხეობის ქართლური	333
* ლ. შ. ასათიანი-გაბუნია (თბილისი). თ. გ. სალარიძე, Алгетский говор картлийского диалекта грузинского языка	335
* L. Asatiani-Gabunia (Tbilisi). T. Salaridze, The Kartli Dialect of the Algeti Basin	335
მ. ც. სუხიშვილი (თბილისი). ლ. შ. გელენიძე, Лексика, связанная с анатомией и физиологией человека в древнегрузинском языке (с учетом данных других картвельских языков)	336
* მ. სუხიშვილი (თბილისი). ლ. გელენიძე, ადამიანის ანატომია-ფიზიოლოგიასთან დაკავშირებული ლექსიკა ძველ ქართულში (სხვა ქართველური ენების მონაცემებთან შედარებით)	340
* M. Sukhishvili (Tbilisi). L. Gelenidze, Vocabulary Connected with Human Anatomy and Physiology in the Old Georgian Language (in comparison with the data of other Kartvelian languages)	340
მ. ც. სუხიშვილი (თბილისი). ი. კ. კერკაძე, Зоологические термины в древнегрузинском языке (с учетом данных других картвельских языков)	341
* მ. სუხიშვილი (თბილისი). ი. კერკაძე, ცხოველების აღნიშვნელი ლექსიკა ძველ ქართულში (სხვა ქართველური ენების მონაცემებთან შედარებით)	343
* M. Sukhishvili (Tbilisi). I. Kerkadze, Animal-names in the Old Georgian Language (in comparison with the data of other Kartvelian languages)	344
ზ. ი. კერაშევა, А. Н. Абрегов (Майкоп). А. К. Шагиров, Этимологический словарь адыгских (черкесских) языков	345
* ზ. კერაშევა, ა. აბრეგოვი (მაიკოპი). აღიღურ (ჩერქეზულ) ენათა ეტიმოლოგიური ლექსიკონი	356
* Z. Kerasheva, A. Abregov (Maikop). A. Shagirov, Etymological Dictionary of the Adyghe (Circassian) Languages	357
ლ. კ. სანიკიძე (თბილისი). ა. ტ. მაგომედოვი, Категория грамматического класса и категория лица в глаголе чеченского языка	358
* ლ. სანიკიძე (თბილისი). ა. მაგომედოვი, გრამატიკული კლასის კატეგორია და პირის კატეგორია ჩაჩნური ენის ზმნაში	363
* L. Sanikidze (Tbilisi). A. Magomedov, The Categories of Grammatical Class and Person in the Chechen Verb.	364
ა. ლ. ჩინჩარაული (თბილისი). ა. ს. სულეიმანოვი, Топонимия Чечено-Ингушетии	365
* ა. ჩინჩარაული (თბილისი). ა. სულეიმანოვი, ჩაჩნეთ-ინგუშეთის ტოპონიმია	366
* A. Chincharauli (Tbilisi). A. Suleimanov, Toponyms of Checheno-Ingushetia	366
Б. А. Почхуа (თბილისი). თ. შარაძენიძე, Лингвистическая теория И. А. Бодуэна де Куртенэ и ее место в языкознании XIX—XX веков	367
* ბ. ფოჩხუა (თბილისი). თ. შარაძენიძე, ი. ა. ბოდუენ დე კურტენეს ლინგვისტური თეორია და მისი ადგილი XIX—XX საუკ. ენათმეცნიერებაში	370
* B. Pochkhua (Tbilisi). T. Sharadzenidze, I. A. Baudouin de Courtenay's Linguistic Theory and its Place in 19th and 20th Century Linguistics	371

ИНФОРМАЦИЯ О РАБОТЕ ПО ИЗУЧЕНИЮ ИБЕРИЙСКО-КАВКАЗСКИХ ЯЗЫКОВ ЗА 1979 ГОД

INFORMATION ON THE STUDY OF IBERO-CAUCASIAN LANGUAGES IN 1979

Отделение структурной и прикладной лингвистики филологического факультета Московского государственного университета им. М. В. Ломоносова . . . 372

* მ. ლომონოსოვის სახელობის მოსკოვის სახელმწიფო უნივერსიტეტის ფილოლოგიის ფაკულტეტის სტრუქტურული და გამოყენებითი ლინგვისტიკის განყოფილება . . . 373

* The Section of Structural and Applied Linguistics of the Philological Department of the Moscow Lomonosov State University . . . 374

Абхазский государственный университет им. А. М. Горького . . . 374

* მ. გორკის სახელობის აფხაზეთის სახელმწიფო უნივერსიტეტი . . . 375

* The M. Gorki Abkhaz State University . . . 375

Адыгейский научно-исследовательский институт экономики, языка, литературы и истории . . . 376

* ადიღეს ეკონომიკის, ენის, ლიტერატურისა და ისტორიის სამეცნიერო-კვლევითი ინსტიტუტი . . . 377

* The Adyghe Research Institute of Economics; Language, Literature and History . . . 377

Адыгейский государственный педагогический институт . . . 378

* ადიღეს სახელმწიფო პედაგოგიური ინსტიტუტი . . . 379

* Adyghe State Pedagogical Institute . . . 379

Кабардино-Балкарский институт истории, филологии и экономики . . . 380

* ყაბარდო-ბალყარეთის ისტორიის, ფილოლოგიისა და ეკონომიკის ინსტიტუტი . . . 381

* The Kabardo-Balkar Institute of History, Philology and Economics . . . 381

Институт истории, языка и литературы им. Г. Цадасы Дагестанского филиала АН СССР . . . 382

* ჰ. წადასას სახელობის ისტორიის, ენისა და ლიტერატურის ინსტიტუტი . . . 386

* The H. Tsadasa Daghستان Research Institute of History, Language and Literature . . . 388

VI

ბ. სტურუა (თბილისი). Баскологията саერთаშორისო შეხვედრა (25. VIII.-31. VIII. 1980, გერნიკა-ბილბაო) . . . 390

* Н. Н. Стурва (Тбилиси). Международная встреча баскологов (25. VIII.-31. VIII. 1980, Герника-Бильбао) . . . 395

* N. Sturua (Tbilisi), Bascologist's International Meetings (25-31 August, 1980, Guernica-Bilbao) . . . 396

V

ვასილ აბაევი (დაბადების 80 წლისთავთან დაკავშირებით) . . . 397

Василий Иванович Абаев (К 80-летию со дня рождения) . . . 398

Vasili Abaev (On the occasion of the 80th anniversary of his birth) . . . 399